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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku, odbytego w dniu 24.01.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 – 17:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku      - Tomasz Siekierka 

4. Z-ca Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku      - Izabela Szmaglińska 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

 

Obradom połączonych Komisji RM przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Henryk Szwochert. 

 

Przewodniczący Komisji rozpoczynając spotkanie powitał wszystkich zebranych, 

przypominają porządek obrad spotkania, który zawierał: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

2. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej o zadaniach zaplanowanych na 

2017 rok.  

3. Informacja dotycząca inwestycji, które nie zostały zakończone w roku 2016. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Witunia. 

5. Sprawy różne 

 

Do powyższego wprowadzono trzy dodatkowe punkty stanowiące zaopiniowanie projektów 

uchwał:  

 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku 

wsparcia - schronisku dla bezdomnych, niebędącym jednostką organizacyjną gminy 

Więcbork, a realizującym zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia 

osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie 

gminy Więcbork, 
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 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork  

 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie w formie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Więcbork. 

 

Porządek po zmianach przyjęto jednogłośnie 

 

 

Jako pierwszy zrealizowano punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia - 

schronisku dla bezdomnych, niebędącym jednostką organizacyjną gminy Więcbork,  

a realizującym zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia osobom bezdomnym, 

które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy Więcbork. Projekt 

omówił Dyrektor MGOPS w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie 

schronienia, osobom tego pozbawionym. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej (j.t. Dz. U. z 2016r., poz. 930, ze zm.) rada gminy jest 

upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań własnych, szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. W myśl art. 51 ust. 4 wyżej 

wymienionej ustawy schronisko dla bezdomnych zalicza się do ośrodków wsparcia. Osoby 

nie ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w 

rodzinie nie przekracza kwoty kryterium dochodowego. W związku z powyższym należało 

ustalić zasady odpłatności dla osób, rodzin, których dochód jest wyższy od ustawowego 

kryterium dochodowego. Jest to zgodne z zasadą pomocniczości w pomocy społecznej, 

traktowanej jako wsparcie niejako domykające, wspomagające osobę w jej dążeniu do 

wyjścia z tymczasowej trudnej sytuacji życiowej, przy wykorzystaniu jej własnych 

możliwości oraz uprawnień. Średni koszt odpłatności za osobę przebywająca w schronisku 

wynosi obecnie średnio ok. 800,00 zł – 900,00 zł miesięcznie. W tej chwili opłacany jest 

pobyt jednej osoby umieszczonej w schronisku od miesiąca grudnia 2016r. wcześniej w roku 

2015 były to dwie osoby. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W dalszej części posiedzenia Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekty uchwał 

finansowych: 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zmniejsza się plan dochodów (§6330) o kwotę 600.838,00 zł i wydatków budżetowych 

(§6050) o wartość 1.202.000,00 zł w rozdz. 60016 w związku z rezygnacją z realizacji 

zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji 

deszczowej w ciągu ul. Pomorskiej w Więcborku”. Przyczyną rezygnacji jest nieuzyskanie 

dofinansowania z Budżetu Państwa na realizację zadania.  
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2. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.504.300,00 zł (§6257) oraz wydatków 

majątkowych (§6057 i §6059) o wartość 2.946.300,00 zł w związku z wprowadzeniem do 

realizacji nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana 

sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy 

Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu”. Wprowadzenie zadania 

wynika z możliwości ubiegania się o dofinansowanie ze środków europejskich na realizację 

zadania. Uzyskanie dofinansowania jest ponadto warunkiem wykonania inwestycji.  

3. Zmniejsza się plan finansowy dochodów (§6257) o kwotę 14.100,00 zł oraz dokonuje 

aktualizacji planu wydatków (w §6057 zmniejsza się plan o 14.100,00 zł natomiast w §6059 

zwiększa się plan o 13.000,00 zł) w rozdz. 92109 w związku z zaplanowaną do realizacji 

inwestycją pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w 

Więcborku”. Zmiana wynika z konieczności aktualizacji kosztorysu inwestycyjnego 

warunkującego otrzymanie dofinansowania ze środków europejskich i zmniejszeniem 

wartości kosztów kwalifikowanych.  

4. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 139.300,00 zł (§6257) oraz wydatków majątkowych 

(§6057 i §6059) o wartość 219.300,00 zł w związku z wprowadzeniem do realizacji nowego 

zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie 

Gminy Więcbork”. Wprowadzenie zadania wynika z możliwości ubiegania się o 

dofinansowanie ze środków europejskich na realizację zadania. Uzyskanie dofinansowania 

jest ponadto warunkiem wykonania inwestycji.  

5. W rozdz. 60016, oprócz zmian opisanych w pkt 1 uzasadnienia, wprowadza się następujące 

zmiany:  

zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia 

rocznego za 2016 r.  

zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 92195§4210. Zmiana dotyczy wydatków w ramach 

funduszu sołeckiego sołectwa Górowatki i jest korektą wynikającą z błędu pisarskiego. 

Dostosowano tym samym plan finansowy do treści uchwały zebrania wiejskiego ustalającego 

podział środków funduszu sołeckiego na 2017 r.  

budowa drogi 

wewnętrznej wraz z budowa kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Krzywoustego na Osiedlu 

Piastowskim w Więcborku”. Wartość zadania to 692.000,00 zł.  

6. Zwiększa się plan finansowy w rozdz. 60095 w §4040 o kwotę 413,00 zł z uwagi na 

konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na wypłatę dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego za 2016 r.  

7. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdz. 70005 w §4590 o kwotę 27.000,00 zł z 

uwagi na fakt, iż zaplanowaną wypłatę odszkodowania tytułem całkowitego i ostatecznego 

zaspokojenia roszczeń w zakresie bezumownego korzystania przez Gminę Więcbork w latach 

2006-2010 z nieruchomości w Więcborku przy ul. Kościuszki 3 zrealizowano w 2016 r.  

8. W rozdziale 75011 dokonano przesunięć pomiędzy §4040 i §4260 o kwotę 3.614,00 zł z 

uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na wypłatę 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2016 r.  

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 i 75095 w §4040 o łączną 

kwotę 3.543,00 zł w wyniku rozliczenia wypłaty dodatkowego wynagrodzenia rocznego.  

10. Zmniejsza się plan finansowy w rozdz. 75702 w §8110 o kwotę 215.992,00 zł z uwagi na 

perspektywę niższych kosztów obsługi zadłużenia wynikającą ze spłaty w grudniu ur. części 

zadłużenia w Banku Spółdzielczym w Bydgoszczy oraz tendencji do utrzymywania się stóp 

procentowych na niskim poziomie.  
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11. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 200.000,00 

zł w celu sfinansowania zadania opisanego w pkt 2 uzasadnienia.  

12. W rozdziale 85154, 85203, 8520, 85228 dokonano przesunięć pomiędzy §4170 i §4300 z 

uwagi na zmianę formy zatrudnienia psychologa.  

13. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 200.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa.  

14. W rozdz. 85219 w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i 

montaż kotła c.o. stalowego z podajnikiem KWM-SGR o mocy 62KW dla Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku” o wartości 18.000,00 zł. Zakup pieca 

wynika z konieczności wymiany dotychczasowego, który uległ awarii.  

15. W rozdziale 90002 dokonano przesunięć pomiędzy §4040 i §4300 o kwotę 750,00 zł z 

uwagi na rozliczenie środków finansowych przeznaczonych na wypłatę dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego za 2016 r.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał na jaki rodzaj opału planuje się wymienić piec  

w MGOPS.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że na ekogroszek. 

 

Radny Władysław Rembelski w kontekście planowanej inwestycji przy plaży w Czarmuniu 

pytał ilu mieszkańców liczy to sołectwo. 

 

Pan Bąk – Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM odpowiedział, że w przedmiotowym 

miejscu zaplanowane są do montażu elementy tzw. „ścieżki zdrowia”. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił powyższe dodając, że z samej plaży korzystają wszystkie 

ościenne sołectwa, łącznie siedem. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński chciał z kolei wiedzieć, gdzie konkretnie w Wituni ma zostać 

usytuowana planowana siłownia napowietrzna. 

 

Przy małym boisku w centrum Wituni – powiedział Burmistrz Więcborka.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork  

 

Zmian w WPF w 2017 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków 

budżetu Gminy Więcbork. Natomiast w załączniku przedsięwzięć w zadaniu pn.: „Zmiana 

sposobu użytkowania pomieszczeń gospodarczych na pomieszczenia użyteczności publicznej 
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w budynku gospodarczym przy Urzędzie Miejskim w Więcborku” zaplanowane limity 

zobowiązań na lata 2018-2020 w łącznej wysokości 550.000,00 zł przesunięto na rok 2017. 

Dodatkowo wartość zadania została zaktualizowana do wartości kosztorysowej, zgodnie ze 

zmianami w budżecie Gminy na 2017 r. Aktualizacji dokonano także w zakresie nazwy 

zadania, które otrzymało nazwę: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania 

budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz 

pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu”. Wprowadzenie tego zadania do realizacji 

na rok 2017 wynika z faktu, iż jest możliwość uzyskania dofinansowania ze środków 

europejskich. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do propozycji wprowadzenia w WPF nowej inwestycji 

zauważył, że jest ona co prawda duża kosztorysowo ale dzięki niej udałoby się rozwiązać, co 

najmniej kilka spraw. Po pierwsze byłby to niejako II etap zagospodarowania terenu przy 

Urzędzie Miejskim /budowa dalszej części parkingu/, po drugie inwestycja pozwoliłaby 

wygospodarować pomieszczenia socjalne o właściwym standardzie dla pracowników 

fizycznych UM. Trzecia i główną rzeczą jest ulokowanie w budynku Klubu Samopomocy dla 

mieszkańców gminy Więcbork. Tu o krótkie przybliżenie sprawy Burmistrz poprosił Zastępcę 

Dyrektora MGOPS w Więcborku p. Izabelę Szmaglińską. 

 

Zastępca Dyrektora MGOPS mówiła, że MGOPS do końca kwietnia ma możliwość 

aplikowania o środki w projekcie inwestycyjnym, który zgodnie z planami umożliwiłby 

Jednostce wyremontowanie pierwszego piętra budynku przy UM. Natomiast to, co będzie się 

działo w tym budynku tj. forma jego wykorzystania sfinansowana będzie z innego Projektu tj. 

Projektu umieszczonego w ramach Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w ramach RPO, pod nazwą „Centrum usług społecznych”, który mieści się na liście 

podstawowej i absorbuje łącznie kwotę 940.000,00 zł. Tym drugim projektem zamierza się 

wyposażyć I piętro budynku i uruchomić spotkania dla seniorów. Sala ma zostać tak 

zaprojektowana i wyposażona aby elastycznie modyfikować potrzeby i możliwości innych 

grup społecznych czyli ma służyć nie tylko Klubowi. Będzie tam około 40-50 krzeseł, stoły 

modułowe. Do tej pory Klub Seniora spotykał się w różnych miejscach dostępnych dla 

MGOPS /ŚDS, ŚŚ, czy sali szkoleniowej MGOPS/. Z uwagi na to, że otwiera się możliwość 

pozyskania środków dwoma projektami zamierza się zrealizować cały zamysł tzn. jednym 

wyremontować obiekt, a drugim go wyposażyć i uruchomić zajęcia dla seniorów. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

 

Radny Jan Antczak pytał, jaki koszt poniesie na inwestycję Gmina Więcbork. 

 

Dofinansowanie wynosi 85% kosztów kwalifikowanych – mówił p. Bąk 

 

Dopiero po zleceniu studium wykonalności ostatecznie będzie wiadomo, jaka część z tych 

kosztów będzie kwalifikowana. Piętro to jedna rzecz – tam praktycznie na dzień dzisiejszy 

wydaje się, ze wszystkie koszty winny być uznane jako kwalifikowane, podobnie parking – 

jego dalsza część, pod znakiem zapytania pozostaje parter, gdzie miałyby znaleźć się 

pomieszczenia socjalne dla pracowników. nie wiadomo, jak to zostanie rozstrzygnięte przez 

firmę, która będzie opracowywała studium wykonalności. Na dzień dzisiejszy przyjmujemy, 

że koszt Gminy wyniesie 440.000,00 zł – uzupełnił Burmistrz Więcborka. 

 

To opcja w Projekcie twardym, a jak wygląda to w projekcie miękkim? – pytała radna Anna 

Łańska. 
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W miękkim mamy 940.000,00 zł z czego 800.000,00 zł wynosi dofinansowanie z EFS -

mówiła Z-ca Dyrektora MGOPS. 

 

Czyli jakieś 600.000,00 zł – radna Łańska. 

 

Wkład własny tego drugiego projektu /projektu miękkiego/, to środki, które zostaną 

poszukane w budżecie OPS - mówiła Z-ca Dyrektora MGOPS. 

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że jest jak najbardziej przychylny tej inwestycji, gdyż 

chociażby sama Rada nie ma właściwego lokum na swoje spotkania. Byłoby to też miejsce, 

gdzie we właściwej oprawie można byłoby przyjmować gości z zewnątrz. 

 

Radna Beata Lida przypomniała, że sam pomysł remontu przedmiotowego budynku 

zaistniał już dużo wcześniej. Mówiono wówczas o zaadaptowaniu obiektu na potrzeby 

MGOPS ale też i Urzędu Miejskiego oraz o miejscu, gdzie mogłaby spotykać się Rada, 

ponieważ w MGOK nie zawsze taka możliwość jest z uwagi na odbywające się tam zajęcia. 

Uważała zatem, że pomysł jest co najmniej dobry żeby go realizować. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  wskazał, że jest również za ale ma wątpliwości, co do tego, po 

co modernizacja w MGOK i jaką rolę ma odgrywać ta Placówka. Twierdził, że pomieszczenia 

w MGOK w dużej mierze są nie wykorzystane. Mogą paść zarzuty, że budowane jest coś 

nowego, a dom Kultury stoi pusty. 

 

Dom Kultury nie jest Ośrodkiem, w którym mają odbywać się sesje RM – radna Beata Lida. 

 

A kto broni, by te sesje się tam odbywały – radny Ryszard Kałaczyński. 

 

Radna Anna Łańska odnosząc się do wątpliwości radnego Kałaczyńskiego powiedziała, że 

uważa iż w MGOK ma i tak za mało pomieszczeń dla wszystkich organizowanych tam sekcji,  

i prowadzonych zajęć. Należy też mieć na względzie to, że sąsiadujący z Urzędem Miejskim 

barak jest w złym stanie technicznym i należy pomyśleć o znalezieniu alternatywnego lokum 

dla mieszczących się w nim obecnie organizacji. Nawet, jak z MGOK wyprowadzi się 

Krajeński Park Krajobrazowy i zwolnione zostaną pomieszczenia, to  będą one 

prawdopodobnie jedynym miejscem, gdzie będzie można ulokować np. Spółkę Wodną, czy 

Koło Gospodyń Wiejskich. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na uwagi radnego Kołaczyńskiego podał, iż należy 

przede wszystkim podkreślić, że nie zamierza się budować czegoś nowego, a remontować, 

czy modernizować  - adaptować już istniejący budynek. Pieniądze z zewnątrz można 

pozyskać dziś jedynie na te formy działania, wyjątek stanowi np. tworzenie nowych 

osiemnastoosobowych placówek opiekuńczo-wychowawczych. Dobrym pomysłem byłoby 

zorganizowanie jednego z posiedzeń Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w MGOK, by na 

miejscu zapoznać się z ilością pomieszczeń w użytku Jednostki. O ile sam budynek jest 

wielki, to gros z powierzchni stanowią korytarze. To że korytarz prowadzący na salę 

widowiskową została zaadaptowany, jako „Sala Lustrzana” świadczy o tym, jaki jest tam 

deficyt pomieszczeń. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 12 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Przewodniczący Komisji oddał głos Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
który zrealizował punkt dotyczący o zamierzeń Zakładu zaplanowanych na 2017 rok.  

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Łańska pytała o trzy inwestycje tj. w dwóch przypadkach chodziło o dokończenie  

w jednym o budowę, w których wyzerowana jest pozycja kosztów. 

 

Kwoty nie zostały wskazane, bo są to środki w ramach podwyższonego Kapitału ZGK. Jest to 

kwota około 250.000,00 zł. jeszcze do wykorzystania. Są to wodociągi w trakcie prac – 

powiedział Dyrektor ZGK. 
 

Kiedy ZGK planuje to zakończyć – radna Łańska.  

 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że ma to zostać wykonane w roku 2017. Na wodociąg  

w Pęperzynie przyszła już decyzja o lokalizacji celu publicznego, teraz nastąpi zgłoszenie do 

Starostwa i jak tylko aura będzie odpowiednia zakończony zostanie wodociąg w Śmiłowie,  

a następnie rozpoczęta budowa wodociągu w Pęperzynie. 

 

Radny Stanisław Piłka zauważył, że w przedstawionej radnym informacji nie doszukał się 

pozycji dotyczącej chociażby częściowej wymiany rur azbestowych w wodociągu,  

w Sypniewie. Awaryjność tej instalacji w ciągu roku jest duża, a swego czasu Dyrektor 

mówił, że będzie starał się na ten cel znaleźć środki. Bardzo dobrze, że w planach znalazła się 

modernizacja stacji uzdatniania w Sypniewie.  

 

Dyrektor ZGK wyraził nadzieję, że Zakład uzyska dofinansowanie na ten cel /modernizacja 

stacji uzdatniania/ ale z środków własnych ZGK musi dołożyć jeszcze 400.00,0 zł na tą 

inwestycję. Stacja zostanie odnowiona całkowicie, wykonany zostanie remont, nastąpi 

wymiana urządzeń, będzie zastosowane dwustopniowe oczyszczanie: odżelazianie  

i odmanganianie, budynek zostanie ocieplony, objęty monitoringiem, powstaną też dwa 

zbiorniki retencyjne.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, jak zawansowane są działania jeżeli chodzi  

o uzupełnianie dokumentacji projektowej dotyczącej instalacji, będącej w użytkowaniu ZGK. 

 

Jeden wodociąg został zinwentaryzowany, w przypadku drugiego jest nadzór konserwatorski  

i czeka na pojawienie się osoby kompetentnej w tej sprawie. Geodeta obiecał, że będzie  

w połowie stycznia. Nie jest to zwłoka z winy ZGK – mówił Dyrektor ZGK. 

 

Radny Jan Antczak dopytywał, czy ktokolwiek z mieszkańców Runowa jest już podłączony 

do nowo wybudowanego wodociągu, czy nie i jaki  będzie koszt takiego podłączenia. 
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Dyrektor ZGK odpowiedział, że projekt wodociągu przygotowany został wraz  

z przyłączeniami zatem będą one wykonywane według założeń ujętych w tym projekcie. Co 

do kosztów, to nie może podać konkretnej kwoty tj. czy będzie to kwota 1.000,00 zł, czy 

2.000,00 zł, bo jest to uzależnione od długości przyłączenia. Proceduralnie wygląda to tak, że 

po uzyskaniu inwentaryzacji kolejowej na terenie zamkniętym i inwentaryzację odcinka 

pozostałego  wodociąg zostanie zgłoszony do użytkowania. Jeżeli ZGK uzyska pozwolenie na 

użytkowanie /prawdopodobny czas oczekiwania, to miesiąc/, będzie mógł przystąpić do 

realizacji przyłączy. Natomiast z sześciu gospodarstw, które deklarowały chęć przyłączenia 

się do wodociągu na razie nikt nie pojawił się z takowym wnioskiem. Stąd też prośba 

Dyrektora ZGK, aby sołtys porozmawiał z mieszkańcami na ten temat.  

 

Radny Ryszard Kałaczyński poruszył temat legalizacji wodomierzy. Pytał, czy ZGK 

wymienia wodomierze na elektroniczne. 

 

Dyrektor ZGK mówił, że w roku 2016 próbowano podejść do tego tematu, gdyż pojawiła się 

szansa na dofinansowanie. Okazało się jednak, że dotyczy to tyko terenów wschodniej Polski, 

a poziom dofinansowania wynosił 85%. Żeby wprowadzić na terenie gminy Więcbork 

odczyty zdalne z wymianą wszystkich wodomierzy na objętościowe z przystawkami, 

należałoby ponieść koszt 1.000.000,00 zł. Gdyby na naszym terenie było możliwe 

dofinansowanie 85%, to wówczas ZGK kosztowałoby to zaledwie 15.000,00 zł, czy 

20.000,00 zł i można byłoby dokonać globalnej wymiany wodomierzy w całej gminie. Bez 

dofinansowania koszty są ogromne. Na razie ZGK montuje wodomierze objętościowe  

z możliwością założenia przystawki do czipu elektronicznego, do odczytu zdalnego. Koszt 

przystawki, to 150,00 zł  wodomierz też ok. 130,00 zł – 150,00 zł, więc koszt wymiany 

jednego wodomierza, to 300,00 zł. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy ZGK posiada obecnie beczkowóz do wody pitnej. 

 

Dyrektor ZGK podał, że taki sprzęt jest na wyposażeniu ZGK ale rocznikowo „wiekowy”. 

Niemniej sprawny i w użytkowaniu – nim dowożona jest woda do Pęperzyna. 

 

Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 

 

Projekty uchwał dotyczących gospodarowania mieniem Gminy Więcbork omówił Kierownik 

Refertau UM p. Michał Bąk 
 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Witunia. 

 

Plan Odnowy Miejscowości jest jednym z najważniejszych elementów odnowy wsi, jej 

rozwoju oraz poprawy warunków i życia mieszkańców . Sporządzenie i uchwalenie takiego 

dokumentu stanowi niezbędny warunek przy aplikowaniu o środki finansowe w ramach 

„Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020” działania: „Podstawowe usługi 

i odnowa wsi na obszarach wiejskich” Celem działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na 

obszarach wiejskich” jest m.in. wspieranie lokalnego rozwoju na obszarach wiejskich. 

Przedmiotowy Plan zatwierdzony został przez Radę Miejską w miesiącu wrześniu 2016r. ale 

z uwagi na wprowadzenie nowego zadania, które ma powstać na terenie sołectwa konieczne 

było ponowne wywołanie projektu uchwały w tej sprawie. 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 
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Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie w formie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Więcbork. 

 

Rada Miejska decyduje o zbyciu, nabyciu lub  obciążaniu nieruchomości oraz o warunkach 

dokonania tych czynności. Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. 

o gospodarce nieruchomościami nieruchomość może być przedmiotem darowizny na cele 

publiczne, a także przedmiotem darowizny dokonanej między Skarbem Państwa,  

a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami. W umowie określa 

się cel, na który nieruchomość jest darowana. W celu umożliwienia realizacji decyzji Zarządu 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego o lokalizacji nowej siedziby Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego oraz Ośrodka Edukacji Przyrodniczej w Więcborku przy ul. Strzeleckiej 5 

niezbędne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. Wniosek w tej sprawie, jaki wpłynął do 

Rady Miejskiej od Dyrektora Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, omówiony został na 

posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ w miesiącu grudniu, zyskał 

pozytywną opinię radnych. W § 3 projektu zawarto zastrzeżenie, że w przypadku 

niewykorzystania nieruchomości na cel wskazany w § 2 do dnia 31.12.2018r. darowizna 

może zostać odwołana. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński sugerował, by w związku z przekazaniem działki Gmina 

nawiązała współpracę z Marszałkiem Województwa i wspólnie kierowała planami 

zagospodarowania terenu, tak, by i ona coś z tego miała. Radny obawiał się, że po 

przekazaniu działki Gmina, a także mieszkańcy nie będą mieli do terenu żadnego dostępu. 

Zatem jeżeli Gmina oddaje już taką atrakcyjną działkę, winna wynegocjować jakieś korzystne 

dla niej warunki.  

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując sie do powyższego stwierdził, że stara się zrozumieć 

sugestie radnego. O ile kwestia dojścia do  działki jest tematem do rozmów z Marszałkiem  

o tyle nie wyobraża sobie, by miał Marszałkowi zastrzegać, aby z powstałego na działce 

obiektu Gmina mogła korzystać w dowolny dla niej sposób. Na pewno nie powstanie tam 

budynek, który zasłoni widok na jezioro, poza tym jeżeli mówimy o jakichkolwiek 

działaniach w tej lokalizacji, to tylko o przebudowie bądź remoncie już istniejącego obiektu,  

a co najistotniejsze, to fakt, że nie tylko o siedzibę samego Parku chodzi ale również o salę 

edukacyjną. W tym miejscu swoje lokum znajdzie nie tylko dyrektor ale też i pracownicy 

merytoryczni KPK, którzy mają prowadzić szeroko pojętą działalność edukacyjną dla naszej 

gminy, miasta itd. Ma być to miejsce, które będzie tętniło życiem, gdzie będą przyjeżdżać 

dzieci i młodzież nie tylko z terenu gminy Więcbork ale i z całego powiatu i być może i spoza 

niego. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 12 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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W sprawach różnych radny Stanisław Piłka poruszył kwestię wystosowania petycji przez 

Komisję Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku do Ministra Rolnictwa w sprawie zasad 

szacowania i rozliczania szkód w rolnictwie spowodowanych wymarznięciami i związaną  

z tym wypłatą odszkodowań.   

 

Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku p/. Tomasz Fifielski objaśniając 

radnym temat mówił, że rok temu o tej porze pojawiły się wymarznięcia, zostało to 

zauważone wczesna wiosną. Na wniosek rolników skierowanych do Burmistrza został 

powołana komisja. Komisja szacująca szkody pracowała w okresie od lutego do kwietnia  

i w tym czasie przyjęła łącznie sto dziewięćdziesiąt dwa  wnioski. Na ich podstawie i na 

postawie wówczas obowiązujących przepisów Komisja powołana przez Wojewodę dokonała 

szacowania strat. Jeżeli szacowano, że dana uprawa na polu nie rokuje przezimowania 

kwalifikowano ją do przeorania i maksymalnie można było uznać 50% strat /pomimo 

zaorania jej w stu procentach/. Rozporządzenie mówiło, że będzie zasiana jeszcze uprawa 

letnia i maksymalnie można było szacować 50%. Jeżeli uprawa rokowała, to w Komisji 

gminnej ustalono, że szacowanie obejmuje miedzy 30%-40%. Pozostałe uprawy letnie były 

szacowane na  0%. Na podstawie protokołów strat sporządzono protokół zbiorczy i na jego 

podstawie stwierdzono, że 32-33 rolników miało straty powyżej 30% , co upoważniało ich do 

uzyskania tzw. kredytu klęskowego, o innych pomocach wówczas się nie mówiło. Gminna 

Komisja nie wysłała do Wojewody tylko te 33 wnioski ale wszystkie, aby widziano, jaki jest 

rzeczywisty stan zagrożenia. Kilku rolników skorzystało z dostępnej pomocy po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Wojewody. 22 listopada 2016r. wyszło nowe Rozporządzenie, że udzielona 

zostanie pomoc dla upraw, które mają uszkodzenia powyżej 50%, a mniej niż 70%. Okazało 

się, ze na podstawie posiadanych protokołów praktycznie każdy miał możliwość skorzystania 

z pomocy. 6 grudnia udostępnione zostały druki, a termin do złożenia wniosku był na 15 

grudnia. Komisja poinformowała wszystkich rolników i wszyscy takowe wnioski złożyli. Do 

końca grudnia Agencja miała obowiązek wypłaty odszkodowania. Okazało się, że szacowanie 

dotyczyło 50% strat danej uprawy. Jeżeli dany rolnik miał np. pszenicy ozimej 50ha, a 49ha 

zaorał, a w innej miejscowości miał 1ha ładnej pszenicy i ją zostawił, to Agencja zliczyła 

50% strat mówi Rozporządzenie w danej uprawie, i takim przypadku nie było już wymagane 

50%. Jeżeli dany rolnik zaorał wszystko dostawał odszkodowanie, jeżeli coś zostawiał już się 

nie kwalifikował. Błąd zdaniem Kierownika Referatu UM tkwi w sformułowaniu „50% danej 

uprawy”.  Połowa rolników odpadła przez inny zapis tj. dotyczący posiadanego ubezpieczenia 

upraw. Do tej pory wymagane było ubezpieczenie 50% upraw na jedną z klęsk, teraz 50% 

upraw ubezpieczonych na oziminy. Większość rolników ubezpiecza uprawy na gradobicie, bo 

jest to najtańsze. Radny Stanisław Piłka wyszedł z propozycją, aby Komisji Rolnictwa 

podjęła inicjatywę wystosowania do Ministerstwa Rolnictwa Petycji  sprawie zmiany 

Rozporządzenia w przedmiotowych zapisach tj. nie 50% danej uprawy, a 50%  

w gospodarstwie, w danej klęsce i  ubezpieczenie dotyczące wszystkich upraw.  

 

Po krótkiej dyskusji zdecydowano, że Komisji Rolnictwa /…/ podejmie przedmiotowy 

temat na kolejnym spotkaniu w miesiącu lutym.    

 

W tej części posiedzenia Burmistrz Więcborka przedstawił radnym wniosek Komendanta 

Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim w sprawie przekazania przez Gminę Więcbork 

środków na dofinansowanie zakupu samochodu dla ww. Jednostki. Zeszłoroczne 

dofinansowanie Gminy zostało przeznaczone na zakup samochodu marki „KIA” i ten 

samochód jest na stanie KPP w Sępólnie Krajeńskim. Na niedawnej odprawie  

z Komendantem Wojewódzkim Policja otrzymała samochód Skoda „Yeti” /Suv/ i ten pojazd 
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przekazany został do Posterunku Policji w Więcborku. wszystko wskazuje na to, że  

w bieżącym roku reaktywowany zostanie Posterunek Policji w Kamieniu Krajeńskim  

i Komendant zwrócił się ponownie do ościennych samorządów wsparcie finansowe zakupu 

kolejnego auta. Na dziś wiadomo, że Kamień Krajeński zadeklarował kwotę 10.000,00 zł, 

a Sośno do 4.000,00 zł. Burmistrz prosił o opinię radnych w sprawie. Jeżeli opinia będzie 

pozytywna, to deklarowana kwota nie znajdzie się w zmianach budżetowych na bieżącą 

sesję, bo takowych zmian już się nie przewiduje. 

 

Radny Jan Antczak, pytał dlaczego Komendant w tej sprawie nie zwróci się do Ministra 

Błaszczaka. Dlaczego to Gmina ma dokładać pieniądze? Jest przeciwny i na pewno nie będzie 

głosował „za”. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński przyznał, że rozmawiał z policjantem o tej sprawie ale mowa 

była o zakupie samochodu dla naszego Posterunku Policji.  

 

Burmistrz Więcborka doprecyzował, że wartość 50% zakupu samochodu marki KIA to 

35.000,00 zł, wartość Skody „Yeti” Suv, to 45.000,00 zł.  

 

Radny Andrzej Wenda optował za tym, aby przekazać kwotę 5.000,00 zł. 

 

Radny Piłka przychylał się do propozycji przedmówcy. 

 

Radny Władysław Rembelski wskazał, że co roku Państwo nakłada na samorządy nowe 

obowiązki nie przekazując na ich realizację żadnych środków niech wiec Państwo sfinansuje 

ten zakup. Kwota 5.000,00 zł jest kwotą symboliczną i za taka będzie głosował. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie wniosku pytając, kto z radnych jest 

za przekazaniem dofinansowania w kwocie 5.000,00 zł na zakup samochodu. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Za wnioskiem głosowało - 8 radnych 

Przeciwnych   - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 

Wniosek przeszedł – opinia pozytywna 

 

Ostatnia poruszoną na posiedzeniu sprawa była informacja Kierownika Referatu Rolnictwa 

/…/ o zmianach, jakie nastąpiły w ustawie o ochronie przyrody w zakresie wycinki drzew. 

Ustawa mówi, że osoby fizyczne nie prowadzące działalności gospodarczej zwolnione są  

z opłat i konieczności uzyskania zezwoleń. W przypadku gminy Więcbork mieszkańcy 

Więcborka – osoby fizyczne /nie dotyczy to instytucji i spółdzielni mieszkaniowych/  

zwolnienie są z jakichkolwiek zezwoleń, co do wycinki w obrębie własnej działki. Temat 

komplikuje się na terenach wiejskich, gdyż rolnik w świetle przepisów ustawy traktowani są 

jako przedsiębiorcy – osoby prowadzące działalność gospodarczą. W przypadku rolników są 

drzewa, które mogą wycinać i tereny na których mogą wycinać oraz drzewa i tereny na 

których nie mogą tego robić. W najbliższym czasie rozpoczynają się zebrania wiejskie i takie 

informacje na pewno będą na nich przedstawiane. Pojawiły się też nowe informacje, które 

niejako powodują konieczność wywołania, co najmniej jednej uchwały w sprawie stawek za 

wycinkę drzew dotycząca rolników i przedsiębiorców. 
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Radny Jan Antczak zmieniając temat wyraził swoje niezadowolenie z faktu, w jaki 

przekazywane są informacje o szkoleniu dla rolników organizowanym przez weterynarię. 

Sołtys musi jeździć po wszystkich rolnikach i zbierać podpisy, a kto mu zapłaci za dojazd? 

 

Pan Fifielski tłumaczył, że w piśmie z weterynarii jest zawarte sformułowanie, że informacja 

ma zostać przekazana rolnikom w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Radny Piłka , podobnie jak radny Antczak krytykował sposób narzucony przez weterynarię. 

Sam w swoim sołectwie ma sporo rolników ale nie każdy z nich ma świnie. Natomiast 

podpisy trzeba zebrać od wszystkich. Wystarczyłoby, gdyby weterynaria zadzwoniła do 

Agencji i otrzymaliby wykaz, który rolnik ma trzodę i do tych rolników skierować 

zaproszenie. 

 

Burmistrz Więcborka przyznał, że rozumie oburzenie radnych i sołtysów. Prosił, aby te 

uwagi przekazać w czwartek na zaplanowanym spotkaniu osobom, których one bezpośrednio 

dotyczą. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 

 

 


